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Besvarelse af spørgsmål 1044 alm. del stillet af udvalget den 12. juni 

efter ønske fra Mai Villadsen (EL). 
 
Spørgsmål:  
Vil ministeren redegøre for, hvad årsagen er til, at der i udkast til ”Miljø-
vurdering af Danmarks Havplan: Afgrænsningsrapport” ikke medtages 
urørt hav/referenceområder som element, og som derfor heller ikke skal 
indgå i den efterfølgende miljøvurderingsrapport? I og med at tilstanden af 
den danske havnatur er helt i bund, er det afgørende, at der tænkes i nye 
former for beskyttende tiltag på havet. Områder med urørt hav (områder 
hvor naturen kan få lov at udvikle sig frit, og som ikke forstyrres af fiskeri, 
råstofindvinding eller anden påvirkning) vil derfor være oplagt at medtage 
i den kommende miljøvurderingsrapport af havplanen, så man kan få vur-
deret effekt af dette tiltag. Urørt hav kan også fungere som referenceområ-
der og muliggøre en målrettet overvågning af miljøtilstanden. 
 
Svar: 
I udkast til havplanen forventes angivet områder, der er eller forventes at 
blive udpeget som havstrategiområder, Natura 2000-områder eller områ-
der, som er fredede. Pt. foregår der et arbejde i Miljø- og Fødevareministe-
riet med udpegning af beskyttede områder i Nordsøen og Den Centrale 
Østersø. Der er endnu ikke taget stilling til, hvor eller hvor store arealer, 
der skal udpeges eller beskyttelsesgraden heraf. De områder, der måtte 
blive udpeget, vil indgå i havplanen og i miljøvurderingen. I tilknytning 
hertil bemærkes, at udarbejdelsen af havplanen foregår i tæt samarbejde 
med bl.a. Miljø- og Fødevareministeriet. 
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